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Følgende var fraværende med afbud: 
 
Morten Rask Petersen, Linda Ahrenkiel, Søren Möller, Yuri Goegebeur, Jessica Carter, Jørgen Bang-Jensen, 
Matthias Kriesell, Bjarne Toft, Wojciech Szymanski, Yongluan Zhou og Niels Hvidberg Kjeldsen. 
 

Ad 1) Korte meddelelser ved institutlederen 
 

1. Institutlederen introducerede de to nye postdocs Fenix Wenda Huang og Hillary Siwei Han, som skal 
samarbejde med Christian Reidys (CR). Desuden er der startet to nye ph.d.-studerende Li Su og 
Qingsong Guo hos Yongluan Zhou (YZ). Rolf Jeltsch er tiltrådt som H.C. Andersen professor. 

2. Andrew Swann har opsagt sin stilling og vender således ikke tilbage efter endt orlov d. 1/10-11. 
3. Der er lavet en plan over kontorpladserne. Skulle der opstå problemer, kan man henvende sig til Per 

Jannsen (PJ). 
4. IMADA får d. 6/10 2011 panelbesøg i forbindelse med akkrediteringen af matematik og anvendt 

matematik uddannelserne. Fagrådet hjælper med at udpege deltagende studerende. Der skal 
derudover deltage mindst 8 VIP’er, og Martin Svensson (MS) beder flere om at melde sig. 

5. MS bragte IMADAs mødestuktur på bane. Det er uhensigtsmæssigt, at ledelsesmødet er placeret lige 
før institutforum. Samtidig er der for få møder i undervisningsudvalget. Derfor blev det besluttet, at 
der i hver måned vil blive afholdt 1 møde i undervisningsudvalget, 2 møder i ledelsesgruppen og 1 
institutforum. Disse møder afholdes fredage 10-12. 

6. Der blev talt om dato for julefrokosten, som ikke er meldt ud officielt endnu. Magnus Gausdal Find 
(MGF) vil være hovedarrangør bag årets julefrokost, og MGF vil i den nærmeste fremtid vælge flere 
ansatte til at hjælpe sig med planlægningen. 

7. Christian Kudahl (CK) gjorde opmærksom på, at han udtræder af den gruppe studerende, som deltager 
i institutfora. Nyt medlem bliver Simon Greve. Det vil blive Katrine Stæhr, som overtager CKs plads i 
undervisningsudvalget. Kasper Tofte (KT) skal heller ikke deltage i institutfora længere og ser sig om 
efter en ny repræsentant til dette, samt til hans plads i IMADAs undervisningsudvalg. 

8. MS orienterede om mulighederne for danskundervisning. Der findes intensive kurser, hvor man 
modtager 1 til 1 undervisning. Da disse kurser er ret dyre, vil det være muligt at søge 
kompetencepuljen om hjælp, hvis man skulle være interesseret. Bettina Rohr fra HR-udvikling har 
tidligere startet konceptet ”sprog-makker” på IMADA, og hun vil gerne hjælpe med at genstarte dette. 

 

Ad 2) Gensidig orientering 
 

1. Rojin Kianian (RK) mindede om, at der var sidste tilmelding til det fælles IMADA bord ved Årsfesten 
samme eftermiddag kl. 14.00. Pris er 150 kr. 

2. Peter Schneider-Kamp (PSK) fortalte, at de nye studiegrupper i datalogi fungerer rigtig godt. 
3. Joan Boyar (JB) fortalte, at 47 nye dataloger har afleveret 1. års projektet. 
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Ad 3) Den kommende studiereform v/ Bent Jørgensen 
 

Punktet blev sprunget over. 
 
 

Ad 4) Nyheder fra mat-øk. v/ Bent Jørgensen 
 

Bent Jørgensen (BJ) har overtaget Bjarne Tofts (BT) plads i studienævnet for økonomi, imens BT er på 
orlov. På sidste møde i studienævnet for økonomi blev det vedtaget, at mat-øk.-udvalget skal fortsætte, 
og BJ har påtaget sig at være formand for udvalget indtil videre. Der er planlagt to møder i udvalget dette 
semester, nemlig den 27.9 og den 22.11. 

 
 

Ad 5) IT-Service v/ Kurt Gammelgaard 
 

Der var besøg af IT-Service, som var repræsenteret af IT-chef Kurt Gammelgaard samt Anders Fredslund 
og Longina Przybyszewska. 
 
Kurt Gammelgaard startede sit indlæg på mødet med bl.a. at tale om IT infrastruktur og Linux: 
 

 I forhold til IT infrastrukturen er der oprettet et nyt datacenter, som skal sikre mere stabile IT 
systemer. Alle netværksændringer er dog ikke på plads endnu, hvilket kan betyde mindre udfald i 
løbet af den næste måned. For yderligere information kan man se http://driftstatus.sdu.dk. 

 På forsøgsbasis vil IT-service etablere 3 klasser i Linux. Det betyder, at man kan have klasse 1, klasse 2 
eller klasse 3 computere. Brugeren på en klasse 3 computer har selv mulighed for at sætte sin 
maskine op nøjagtigt, som det passer ham/hende bedst. Samtidig betyder det dog også, at der vil 
være begrænset mulighed for support fra IT-service på sådanne maskiner. På klasse 1 og 2 maskiner 
vil der være strengere krav til opsætningen af maskinen, men samtidig vil der også være mulighed for 
mere support fra IT-service. 

 Listen over standardudstyr vil blive afskaffet, så det nu er brugeren, der selv kan bestemme, hvilken 
hardware han/hun ønsker at købe, man skal dog huske at aftale dette med IT-service før indkøb. 
Henvendelse rettes til Nicolaj på Servicedesk Syd. 

 IT-service ønsker at forbedre den lokale support til IMADAs brugere, og derfor vil Anders Fredslund og 
Longina Przybyszewska på forsøgsbasis blive tilknyttet IMADA mere fast. Det giver ansatte mulighed 
for at kontakte disse direkte ved problemer med Linux. MS understregede at det forventes at 
brugerne kun kontakter Anders og Longina i forbindelse med problemer omkring Linux, og fortsat 
henvender sig til helpdesk i øvrige spørgsmål.  

 
Der blev efterfølgende spurgt til det trådløse netværk på IMADA, som virker meget dårligt især på ph.d.- 
og studenterkontorene. Flere ansatte og studerende oplevede store problemer, og der blev talt om, 
hvorvidt man skulle bruge SDUWLAN eller EDUROAM. Linuxbrugere kan finde information om, hvordan 
dette tilgås på http://wifi.sdu.dk/. Samtidig gjorde Kurt Gammelgaard opmærksom på, at IT-service den 
1/9 2011 har etableret trådløst netværk i alle undervisningslokaler på SDU, mens det trådløse netværk 
først vil blive udbredt til samtlige kontorer i 2012. 
 

http://driftstatus.sdu.dk/
http://wifi.sdu.dk/
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Der blev ligeledes talt meget om, hvorledes kommunikationen mellem instituttet og IT-service kunne 
forbedres. Det blev foreslået, at der på IMADAs hjemmeside oprettes en side med information vedr. IT 
systemer og eventuelle problemer på instituttet. 
 
 

Ad 6) Eventuelt 
 

 RK gjorde opmærksom på, at der i terminalrummet er gener fra fluer, som kommer fra bevoksningen 
udenpå bygningen. Der blev lovet, at man ville få bygningsafdelingen til at kigge på problemet. 

 
 
 
Mødet sluttede kl. 12.00 
 
 
 

Martin Svensson, institutleder 
Lone Seidler Petterson, institutsekretær 


